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Besvarelser på gruppespørgsmål 
 

Gruppediskussion 1: Menneskeskabt støj i gaderummet 

• Hvor opleves meget menneskeskabt støj? (marker med post it på kortet) 
 

• Hvordan opleves menneskeskabt støj?  
o Geneniveauet afhænger af tidspunktet – efter kl. 22 bliver støjen mere 

generende. Volumen stiger samtidig med at mange beboere skal sove.  
o Lyden slår mellem bygningerne, særligt i smalle gader. Her kan selv to 

personers samtale være for meget.  
o Smadrede flasker (restauratører smider flasker i flaskecontainer om aftenen).  
o Det varierer meget, der kan være skift i niveau. 
o Det kan være belastende, da man med menneskeskabt støj såsom høj snak og 

grin, ikke ved hvornår det stopper.  

 

• Har I bud på hvordan menneskeskabt støj, som opleves som gene, kan 
nedbringes?  

o 2-dørs-system er en god ide, men om sommeren går gæsterne ud på gaden, så 
dørene er konstant åbne, så man kan høre høj musik, som opildner til mere fest 
i gaden. 

o Restauration skal forbydes at kunne bruge flaskecontainer efter kl. 22.   
o Restaurationen skal holdes til ansvar/tage ansvar for støj udenfor deres område 

- Dørmanden skal tage ansvar for gæsterne og deres støjniveau. 
- Ved flere end 10 personer udenfor restauration/på gaden bør de bedes om 

at gå ind.   
- Bed gæster, der har røget om at gå ind igen. 
- Man må ikke tage drinks med ud på gaden, da det opildner til at man 

snakker i lang tid udenfor.  
o Tættere samarbejde mellem tryghedsvagter, p-vagter, natteværter og vagter til 

udeserveringer.  
o Opstramning af rygelov. Ingen rygning i Middelalderbyen.  
o Bedre støj – og akustikløsninger inde i beværtninger og/eller boliger.  
o Nedskalere antal bevillinger og udeserverings-tilladelser.  

Følge miljølov fremfor for vejlov. 
o Følge eksempler i Norge, hvor man gav bøder ved støj i kø.  
o Teknik- og Miljøforvaltningen må melde tilbage med problemer ift. affald til 

Kultur- og Fritidsforvaltningen og myndigheder. 
o Det er et problem, at Teknik- og Miljøforvaltningen og Kultur- og 

Fritidsforvaltningen ikke koordinerer. 
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o Kampagne om opførsel for at påvirke unges adfærd 
o Når der gives bevillinger, bliver beboere ikke hørt. Borgere oplever ikke at blive 

inddraget. Det er et problem. 
o Opret zoner i byen hvor der ikke er beboelse, men hvor man må holde fest og lad 

bevillinger blive givet der.  
o Evt. ændrer rygelov.  
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Gruppediskussion 2: Natbevillinger   

• Hvor vil det give mening at give natbevillinger, hvis der skal gives flere 
natbevillinger 

o Klubber og natteliv kunne ligge sammen. 
o Kun i ikke-beboede områder – natteliv og beboelse fungerer ikke godt 

sammen.  
 

• Hvor giver det ikke mening at give flere natbevillinger?  

o Der hvor vi bor.  
o I tæt by såsom Middelalderbyen. 
o Man bør ikke give bevillinger, hvor der er beboelse. 

 

• Hvad ønsker har I for fremtidens fest – på overordnet niveau og i praksis (påvirke 
politiske dagsordener osv.) 
 

o Kulturbåret natteliv 
o At renholdelse følger med (men støj fra fejebiler skaber dilemma). Restauratører 

og Københavns Kommune bør tage ansvar 
o Opret zoner hvor der kan være natteliv.  
o Krav til bevillinger  
o Ro udenfor, ro kl. 23 
o Restauratører er ansvarlige for egne gæster. 
o At der er større håndhævelse af regler – Teknik- og Miljøforvaltningen antager at 

folk opfører sig ordentligt, hvilket ikke altid er tilfældet.  

 

• Hvis vi skal arbejde for at nattelivet og højere grad drives af kultur og fællesskab 
fremfor druk, hvordan kan man så fremme dette? (Se udsnit af Creative Footprint 
Report på bordet)  
- Ved at integrere en strategi for natteliv i Kommuneplanen? 
- Ved at oprette en fælles indgang for vækstlaget til kommunen vedrørende 
nattelivsaktiviteter og arrangementer? 
- Bedre formidling og støtte til eventtilladelser og faciliteter til kulturaktører?  
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- Få samarbejde med offentlige og private ejere af offentlige områder?  
- Bedre formidling af hvor vækstlaget kan søge om støtte til arrangementer?  

 

o Nogle arrangementer kan flytte til andre københavnske bydele end 
Middelalderbyen. Personale, renhold og organisering skal følge med. 

o Ja tak til kulturbåret natteliv, HVIS det gør en forskel for aften og natteliv efter kl. 
22/24 i Indre By.  

o Spred nattelivet til bydele udenfor Indre By.  
o Man bør oprette zoner hvor der kan være fest. Det at zonen også skal rumme 

natteliv bør indskrives i lokalplan, så folk der bosætter sig der ved at der kommer til 
at være støj fra natteliv.  

o Finde steder såsom ”Buen” ved Vesterport, hvor der kan oprettes festområde.  
o Sprede byliv, store arrangementer og natteliv i hele København.  

 


